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Läsnä Karvinen Liisa puheenjohtaja   

Pippuri Arto varapuheenjohtaja   
Hyvönen Sari jäsen   
Pappinen Arja jäsen   
Sarola Tarja jäsen   
Päivinen Marja-Leena varajäsen  

 
Muu läsnäolo Silvennoinen Ritva asiantuntija  
 Mononen Olga liikuntakoordinaattori, 

Joensuun kaupunki 
 

 Timonen Mirja  pöytäkirjanpitäjä  
 
Poissa Hietala Mikko jäsen  

 
 
Allekirjoitukset 
 
 

Liisa Karvinen   Mirja Timonen 
puheenjohtaja   pöytäkirjanpitäjä 

 
 
Pöytäkirjan tarkastus Pöytäkirja on tarkastettu 15.10.2021 

 
 
Liisa Karvinen   Mirja Timonen 
pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Tämä asiakirja on allekirjoitettu sähköisesti asianhallintajärjestelmässä. 
Allekirjoituksen oikeellisuuden voi todentaa kirjaamosta. 
 

Pöytäkirja on yleisesti nähtävillä 
 
Pöytäkirja on asetettu yleisesti nähtäväksi 15.10. yleisessä tietoverkossa.     
 
 
Pöytäkirjanpitäjä  Mirja Timonen
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Vammaisneuvosto § 46 14.10.2021 

 
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 46    
      
 

Puheenjohtaja päättää todeta kokouksen laillisesti koollekutsuksi ja 
päätösvaltaiseksi.  
 

 Päätös:  
Totesi. 
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Vammaisneuvosto § 47 14.10.2021 

 

Asialistan hyväksyminen 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 47    
      
 

Ehdotus: 
Vammaisneuvosto päättää hyväksyä asialistan. 
 
Päätös: 

 Asialista hyväksyttiin seuraavin tarkennuksin: 
 
 Kohdassa Muut asiat käsitellään esityslistalla kirjattujen lisäksi Kuhasalon 

kierroksen palaute ja valitaan edustaja ministeriövierailulle. Tiedoksi lisäksi 
Parafest 2022. 
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Vammaisneuvosto § 48 14.10.2021 

 

Soveltavan liikunnan palvelut vammaisneuvostossa 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 48    
2465/00.01.02.06/2021    
 

Liikuntakoordinaattori Olga Mononen esittäytyy. Mononen kertoo soveltavan 
liikunnan ajankohtaiset asiat liikuntapalveluissa mm. vammaiskorteista, soveltavan 
liikunnan kursseista kansalaisopistolla sekä yhteistyöstä paralympiakomitean 
kanssa. 
 
Mononen kertoo, että Joensuuhun on tulossa Maliken toimintavälinekärry 
helmikuun ajaksi. Kärry sisältää talviliikunnan välineitä, esimerkiksi hiihto- ja 
luistelukelkkoja, jääkiekkokelkkoja, pystyluistelun tukia sekä maastopyörätuolin. 
 
Karelian fysioterapeuttiopiskelijat järjestävät helmikuussa Honkalammella kerran 
viikossa retkipäivän, jossa toimintavälineitä käytetään. Liikuntapalveluilla ja 
Kansalaisopistolla on suunnitteilla kurssi helmikuulle (2-3 kokoontumiskertaa), 
jossa hyödynnettäisiin näitä toimintavälineitä. Kohderyhmänä ovat (vaikeasti) 
vammaiset, ketkä eivät asu Honkalammella eli toisin sanoen eivät pääse 
osallistumaan Karelian järjestämiin retkipäiviin. 
 
Mononen pyytää apua kurssin suunnitteluun. Tietävätkö vammaisneuvoston 
jäsenet kiinnostuneita toimijoita/osallistujia jo tässä vaiheessa, jotta kurssi 
voitaisiin suunnitella tarpeita ja toiveita kuunnellen. Onko jo olemassa ryhmää, 
johon tällaista liikuntatoimintaa voisi helmikuussa viedä?  
 
Kyseessä on maksullinen kurssi, josta vammaisliikuntakortilla saa 10 euron 
alennuksen. 
 
Ehdotus:  
Vammaisneuvosto merkitsee tiedoksi.  
 
Päätös: 
Merkittiin tiedoksi. 
 
Keskusteltiin Joensuun alueen esteettömistä luonto- ja retkikohteista. 
 
Päätettiin pyytää Olga Monoselta tarkempi tiedote vaikeasti vammaisille 
suunnitellusta kurssista mm. neuroyhdistykselle jaettavaksi. Yhdistys voi siten 
paremmin arvioida soveltuuko kurssi ja esitetyt toimintavälineet heille. 
 
Kaupungin liikuntapalvelujen palautepyyntöön vastattiin seuraavasti:  Yhdistyksillä 
on omat aktiiviset liikuntaryhmät. Muiden tahojen järjestämiin liikuntaryhmiin 
osallistuminen voi olla raskasta, koska niitä ei ole voitu sovittaa esim. 
kehitysvammaisten päivätoiminnan jatkoksi. Erityisen hyvänä ja edistyksellisenä 
pidettiin Joensuun vammaisliikuntakorttia, joka mahdollistaa vammaisen ja hänen 
avustajan käynnin maksutta kaupungin liikuntapalveluissa (Vesikko, Rantakylä) ja 
maaseutualueiden kuntosaleille. Kortilla saa avustajan maksutta mukaan myös 
moniin yksityisen sektorin palveluihin. 
 
Olga Mononen poistui kokouksesta 14.41 asian esittelyn jälkeen. 
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Vammaisneuvosto § 49 14.10.2021 

 

Kuntalaisen kannanottopyyntö vammaisneuvostolle 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 49    
2463/00.01.06/2021    
 

Vammaisneuvostolle on toimitettu seuraava kannanottopyyntö: 
 
” Joensuun Vammaisneuvosto 

 
Vammaisen henkilön omaisena, häntä kuljettaessani kiinnittyy huomio usein 
moniin, aivan uusiinkin puutteisiin tai virheisiin esteettömyydessä. Tämän vuoksi 
kysyn kuullaanko vammaisneuvostoa riittävästi ja hyvissä ajoin ennen esim. 
uusien liikennejärjestelyjen toteuttamista?  
 
Minulle on muodostunut käsitys, että liikennesuunnittelu lähtee ajatuksesta, että 
vammaiset liikkuvat ainoastaan invataksilla, tämä ilmeni mm. Siilaisten uuden 
terveysaseman valmistuttua, jolloin liikennemerkein sallittiin pääovelle tulo enää 
vain invatakseille. Koko suuri parkkialue rakennettiin korkein kivetyksin ja välit 
täytettiin karkealla kivimurskalla siten, ettei pyörätuolilla päässyt koko alueelta 
sisään muutoin kuin kiertämällä ajotietä. Soittelin asiasta ja ilmeni, että 
invapysäköinti oli vain unohtunut. Asiaan piti palata uudelleen toistamiseen, 
kunnes saatiin invapaikat myös alueen toiseen päähän hoitovälinejakelun lähelle. 
Alueella oli huomioitu jopa moottoripyörien pysäköinti alkuperäisesti. Alue on 
uusittu näiltä osin, mutta kaikki nämä korjaukset maksavat. Teollisuudessa, josta 
olen itse eläköitynyt, ei ole mahdollista saman henkilön uusia monesti 
samoja virheitä. 

 
Rantakylän kirjaston parkkialueelta oli myös kadonnut invapaikat, soittoni 
kaupunginjohtajalle palautti sinne yhden paikan, tosin kukaan ei talviolosuhteissa 
monestikaan pysty sieltä kelaamaan lumessa ovelle. Kirjasto on nyt väliaikais- 
tiloissa, joten tulevaisuus on epäselvä. 

 
Pääkirjaston ollessa remontissa, kävin noutamassa varauksen Nepenmäen 
kirjastosta, jonka parkkipaikat ovat jyrkän rinteen päällä kuten myös invapaikat. 
Kukaan ei kelaa kirjastosta ainakaan ylöspäin sitä rinnettä, alastulokin on 
vaarallinen, Alhaalla kirjaston edessä on suuri tila, jota kirjastohenkilökunnan 
pyynnöstä huolimatta ei saa käyttää invapysäköintiin, koska se on määritelty 
hälytysajoneuvoille. Tilaa olisi kuitenkin molemmille. 

 
Liikenneaseman järjestelyistä on puhuttu ja kirjoitettu paljon, eikä suotta. 
Lumeen pienten etupyörien vuoksi juuttunutta pyörätuolimatkustajaa ei lohduta 
tieto että liikennejärjestelyt ehkä muuttuvat vuosien mittaan, hän on siinä jumissa 
nyt. Odotusaikana olisi saattoliikenteen sujuvuuden toimiminen pitänyt varmistaa. 
Sama koskee ainaisessa muutoksen tilassa olevaa keskussairaalan pysäköintiä. 

 
Näitten omien huomioitteni kautta jotka eivät suinkaan kata koko kaupunkia, 
olen sitä mieltä, ettei liikennesuunnittelijalla ole kokonaiskäsitystä siitä, miten 
vammaiset ihmiset tosiasiallisesti liikkuvat, eivät suinkaan aina invataksilla, 
joitten käytöstä on moni jopa luopunut MYK -järjestelmän epäkohtien vuoksi. 
Monet liikkuvat itsenäisesti pyörätuolilla tai sähköpyörätuolilla ja kohtaavat 
varsinkin talven tuomat esteet läpipääsemättöminä. Myöskään invakortilla 
pysäköiviä ei ole ajateltu. Mallia pysäköintiin pitäisi ottaa PKO;sta, jonka kaikkien 
liiketilojen pysäköinti on hoidettu mallikkaasti. Invapaikat ovet ovien läheisyydessä 
ja riittävän väljät, eikä invapaikalta tarvitse kelata lähes mukulakivetystä kuten 
pääkirjaston varsinaiselta pysäköintialueelta. 

 
Toivon että Vammaisneuvosto tutustuu asiaan ja pyrkii vaikuttamaan 
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Vammaisneuvosto § 49 14.10.2021 

päätöksentekoon.” 
 
Ehdotus: 
Vammaisneuvosto merkitsee tiedoksi ja esittää kannanoton kirjelmään.  
 
Päätös: 

 Merkitään tiedoksi ja esitetään kannanottona: 
 
 Vammaisneuvosto toteaa, että Siilaisella asiat ovat kannanotonkin mukaan nyt 

kunnossa. Rakentamissuunnitelmissa on parantamisen varaa, kun rakennuksen 
piha-alueilta unohdetaan esteettömyysvaatimukset. 

 
 Kirjastojen invapysäköintijärjestelyissä on parannettavaa. Rantakylän kirjasto 

sijaitsee tällä hetkellä kauppakeskuksessa, jonka pihalla on runsaasti 
autopaikkoja. Invakortilla voi pysäköidä maksutta myös tavalliselle autopaikalle, 
eikä siitä tarvitse maksaa. On kuitenkin aiheellista muistuttaa kaupunkia siitä, että 
invaparkkeja ei unohdeta rakennustyön päätyttyä Rantakylän kirjaston 
pysäköintialueelta. 

 
 Nepenmäen kirjaston pysäköinnissä yhdytään kuntalaisen huoleen. Invapaikkoja 

ei ole lähellä kirjaston sisäänkäyntiä. Pysäköinti ja invapysäköintipaikat ovat 
korkean mäen päällä. Sieltä on vaikeaa tai jopa vaarallista siirtyä esim. 
pyörätuolilla kirjaston ovelle. Vammaisneuvosto esittää kaupungille, että 
Nepenmäen kirjaston/koulun pysäköintialueelle on järjestettävä turvalliset 
invapaikat. 

 
 Asemanseudun liikennejärjestelyistä ja pysäköinnistä, erityisesti invapaikoista on 

tulossa selvitys vammaisneuvostolle. Aiheeseen perehdytään tarkemmin siinä 
yhteydessä. Vammaisneuvosto toteaa, että käytännössä on huomattu, että 
rakennustyön aikaisessa liikenteen/liikkumisen ja pysäköinnin ohjauksessa on 
ollut puutteita. 

 
Pääkirjaston edessä Koskikadun puolella olevia invapaikkoja on vain kaksi ja 
niiden sijainti kadun varrella aiheuttaa vaaratilanteita, koska autosta poistuessa 
tarvitaan enemmän tilaa. Kirjaston takana on useampi invapaikka, mutta takapihan 
kulkukäytävän kulmikas kivetys aiheuttaa hankaluuksia pyörätuolilla tai 
rollaattorilla liikkuvalle.  
 
Vammaisneuvosta päättää, että antaa kannanottonaan edellä mainitut asiat 
kaupungille ja pyytää selvityksen Nepenmäen kirjaston ja pääkirjaston 
invapysäköintipaikkojen parantamistoimenpiteistä. 
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Vammaisneuvosto § 50 14.10.2021 

 

Esteettömyyspalkinto 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 50    
2464/00.04.03.02/2021    
 

Vammaisneuvosto on nimennyt vuosittain henkilön/organisaation/tahon, joka on 
tominut esimerkillisesti ja ansiokkaasti Joensuun alueella saavutettavuus- ja 
esteettömyysasioissa.  
 
Aiempina vuosina esteettömyyspalkinnon ovat saaneet: 
 

 2016 Pohjois-Karjalan osuuskauppa 
 2017 Jouni Töyrylä 
 2018 Joensuun Parafestyhdistys ry / Arto Pippuri 
 2019 Culture Open-hanke / Henna Karhapää 
 2020 palkintoa ei jaettu. 

 
Ehdotus:  
Vammaisneuvosto päättää, jaetaanko tänä vuonna esteettömyyspalkinto.  
 
Päätös: 
Keskusteltiin esteettömyyspalkinnon jakamisesta. Päätetään asiasta marraskuun 
kokouksessa. 
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Vammaisneuvosto § 51 14.10.2021 

 

Tiedoksi merkittävät asiat 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 51    
      
 

 
1. Vammaisten henkilöiden oikeuksien neuvottelukunnan (VANEn) kirje 

kunnille: Vammaisten henkilöiden osallistaminen kunnalliseen 
päätöksentekoon 
VANE muistuttaa kirjeellään siitä, miten tärkeää on, että vammaiset ihmiset 
aidosti osallistetaan kunnalliseen päätöksentekoon. Kirje lähetetään 
oheismateriaalina vammaisneuvostolle tutustuttavaksi. VANE myös 
muistuttaa, että heillä on omat kotisivut, www.vane.to, joille on kerätty 
materiaalia, johon vammaisneuvostojen jäsenten on hyvä käydä 
tutustumassa, sivuilla on esimerkiksi koottuna hyviä käytäntöjä.  
 

2. Sujuvampaa yhteistyötä vammaisneuvoston kanssa 
-vammaisneuvostoyhteistyön kehittämistyöpaja 
Sujuvampaa yhteistyötä vammaisneuvoston kanssa - 
vammaisneuvostoyhteistyön kehittämistyöpaja 9.11.2021 klo 14.00 - 17.00 
Zoomissa saavutettavasti ilmoittaudu 24.10. mennessä! 

 
9.11.2021 järjestettävässä etätyöpajassa saat koulutusta ja pääset 
kehittämään oman kuntasi vammaisneuvoston, päättäjien ja eri 
viranhaltijoiden yhteistyötä ja prosesseja. Pääset etsimään yhdessä työkaluja, 
menetelmiä ja käytäntöjä, joilla vammaisneuvostonne potentiaali kunnan 
kehittäjänä voidaan saavuttaa paremmin. Pääset vaihtamaan ideoita ja 
oppimaan hyvistä käytännöistä myös erilaisten kuntien kesken. Saat 
kokemuksen esteettömästä etätyöpajasta. 
 
Työpajassa pääsette työstämään yhdessä valitsemaanne teemaa, 
esimerkiksi: • missä kaikissa eri asioissa vammaisneuvoston asiantuntemusta 
kannattaa käyttää • mitä isoja vammaisiin vaikuttavia hankkeita on tulossa 
ensi valtuustokaudella • miten varmistaa, että vammaisneuvostolta osataan  
kysyä riittävän aikaisin, jotta siitä on hyötyä suunnittelussa tai 
päätöksenteossa • millaiset kokouskäytännöt tai yhteistyötavat auttaisivat 
yhteistyötä vammaisneuvoston kanssa 
 
Katso koko lista aiheista ilmoittautumislomakkeelta! 
https://forms.gle/sXJ74kvQGFdjdshq6 
 
Osallistuminen vie aikaa noin 3 tuntia ja toteutetaan etänä. Saavutettavuus 
järjestetään kaikille, siis ilmoitathan etukäteen millaisia erityistarpeita sinulla 
on (esim. tulkkaus, selkokieli). Tavoitteena on kehittää vammaisneuvoston ja 
sen kanssa työskentelevien viranhaltijoiden ja päättäjien yhteistyötä. 
Toivotaan, että samasta kunnasta löytyy 3-7 henkilöä. 
 
Ilmoittaudu täällä 24.10. mennessä: https://forms.gle/sXJ74kvQGFdjdshq6. 
 
Tilaisuuden järjestää Sitra Labin Nothing about us without us -tiimi. Tilaisuus 
toteutetaan Sitran rahoituksella ja yhteistyössä Vammaisfoorumin 
jäsenjärjestöjen kanssa. 
 
SitraLAB: 
https://www.sitra.fi/caset/nothing-about-without-us/ 
 

3. Joensuun järjestötapaamisen muistio 14.9.2021 

www.vane.to
https://forms.gle/sXJ74kvQGFdjdshq6
https://forms.gle/sXJ74kvQGFdjdshq6
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Vammaisneuvosto § 51 14.10.2021 

Joensuun järjestötapaamisen 14.9.2021 muistio on katsottavissa Yhdistyksille 
- joensuu.fi.  
 

4. kertoo Pohjois-Karjalan järjestöasiain neuvottelukunta JANEn terveiset  
Pohjois-Karjalan järjestöasiain neuvottelukunta JANEn uusi kokoonpano kaudelle 
2021-2023. 

 
Pohjois-Karjalan yhdistysohjelma 2021-2025 
 pohjoiskarjalaisten yhdistystoimijoiden tahdonilmaus yhteisistä 

kehittämiskohteista vuosille 2021-2025. Pohjois-Karjalan maakuntaohjelman 
POKAT2025:n toimenpideohjelma 

 hyväksytty JANEssa 31.8.2021 ja Pohjois-Karjalan maakuntahallituksessa 
20.9.2021. 

 Painopisteet  
- Uudistuva ja kestävä kansalaistoiminta 
- Yhdistysten välinen yhteistyö 
- Hyvinvointia kumppanuudessa 

 
Pohjois-Karjalan järjestöpäivä verkossa 30.10.2021 klo 9.30-14.00 teemana 
Yhteisöllisyyden rakentaminen 
 Ohjelma tulossa ulos lähipäivinä www.jelli.fi/jane  
 Ilmoittautuminen 25.10.2021 mennessä: 

https://link.webropol.com/s/pkjarjestopaiva2021 
Järjestöjen seitsemän teesiä, miten kuntapäättäjät voivat tukea yhdistysten 
toimintaa. 

 
Lisätietoja Hanna Kääriäinen, puh. 044 715 2060, hanna.kaariainen@pksotu.fi.  

 
 

 Ehdotus: 
Vammaisneuvosto päättää merkitä tiedoksi. 
 
Päätös: 

 Merkittiin tiedoksi edellä olevat asiat, aineistoihin voi tutustua enemmän linkkien 
kautta. Sitran kehittämistyöpajaan 9.11. voi osallistua kukin jäsen omien 
mahdollisuuksien mukaan. Järjestöpäivään 30.10. voi myös osallistua vapaasti, 
annettiin tiedoksi myös 27.10. – 3.11. järjestöviikko. 

 
 Todettiin, että järjestöasiainneuvottelukunnasta ja yhdistysohjelmasta ym. olisi 

hyvä saada lisätietoa jossain seuraavassa kokouksessa tänä tai ensi vuonna. 
 
 Merkittiin pöytäkirjaan, että sihteeri selvittää, että missä päätetään ja miten 

muodostetaan hyvinvointialueen vammaisneuvoston kokoonpano. 
 
 Merkittiin pöytäkirjaan, että Arto Pippuri oli poissa kokouksesta klo 15.24 - 15.27.

https://www.joensuu.fi/yhdistyksille
https://www.joensuu.fi/yhdistyksille
https://www.jelli.fi/pohjois-karjalan-jarjestoasiain-neuvottelukunta-jane/mika-on-jane/neuvottelukunnan-kokoonpano/
https://www.jelli.fi/pohjois-karjalan-jarjestoasiain-neuvottelukunta-jane/mika-on-jane/neuvottelukunnan-kokoonpano/
http://dynastyjulkaisu.pohjoiskarjala.net/PKMKL/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=202128-10
http://dynastyjulkaisu.pohjoiskarjala.net/PKMKL/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=202128-10
file:///C:/Users/koskeann2/AppData/Local/Microsoft/Windows/INetCache/Content.Outlook/7IFRR29X/www.jelli.fi/jane
https://link.webropol.com/s/pkjarjestopaiva2021
http://www.jelli.fi/kuntavaalit2021
mailto:hanna.kaariainen@pksotu.fi
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Vammaisneuvosto § 52 14.10.2021 

 

Muut mahdolliset asiat 
 
VAMNEUV 14.10.2021 § 52    
      
 

1. Mahdollisuus kokeilla ohjattua pyörätuolicurlingia Joensuussa 
Juho Tiainen Joensuun Curling ry:stä on ottanut yhteyttä vammaisneuvostoon 
tiedottaakseen, että lajiliitossa on nostettu pyörätuolicurlingin harrastajamäärän 
kasvattaminen yhdeksi tavoitteeksi pyörätuolicurlingin kansalliseen kehittämiseen 
liittyen. Tähtäimenä on päästä karsintojen kautta vuoden 2026 talviolympialaisiin. 
Pyörätuolicurlingissa on mahdollisuus kehittyä ahkeralla harjoittelulla hyväksi 
pelaajaksi nopeastikin, joten tarjolla olisi loistava mahdollisuus 
pyörätuolicurlingista kiinnostuneille.  
 
Joensuun curlinghalli on tiloiltaan esteetön ja siellä on käyttäjille hyvät 
pukuhuoneet, kaksi wc:tä sekä lämmin oleskelutila.  
 
Tiainen kysyykin vammaisneuvostolta, mistä löytäisi tahon, jonka kautta voisi 
tiedustella, olisiko Joensuussa innokkaita pyörätuolipelaajia kokeilemaan lajia tai 
aloittamaan pyörätuolicurlingin harrastamisen? Pyörätuolicurling soveltuu kaiken 
ikäisille, mutta vaikeavammaiselle henkilölle laji ei välttämättä sovellu, sillä kiveä 
liikutetaan työntökepillä, mikä vaatii käsivoimia. Lajissa eri sukupuolta olevat 
voivat pelata samassa joukkueessa. 
 
Tiainen toivoo, että vammaisneuvosto levittää tietoa mahdollisuudesta kokeilla 
pyörätuolicurlingia omissa järjestöissään. Joensuun Curling ry:n kotisivut löytyvät 
https://www.joensuuncurling.fi/.  
 

2. Kuntalaisen kannanottopyyntö vammaisneuvostolle Vesikon 
invapukuhuoneeseen liittyen 
Kuntalainen toteaa käyvänsä Vesikossa säännöllisesti allasterapiassa. Usein 
kuntaisen kanssa samaan aikaan invakopissa on kaksi pyörätuolin käyttäjää. 
Tästä seuraa ruuhkaa, odottelua ja riski myöhästyä taksista tai allasterapiasta.  
 
Kuntalainen pyytää, voisiko vammaisneuvosto kartoittaa muutoksien tai remontin 
mahdollisuutta Vesikon inva-pukuhuoneessa? Tilaa tarvittaisiin lisää. 
 
Ehdotus: 
Vammaisneuvosto päättää merkitä tiedoksi. Vammaisneuvosto levittää tietoa 
pyörätuolicurlingista omien yhteistyötahojen keskuudessa ja antaa kannanoton 
Vesikon invapukuhuoneeseen liittyen.  
 
Päätös: 
 
1) Pyörätuolicurling 
Merkittiin tiedoksi. 
 
2) Kannanottopyyntö: 
 
Vammaisneuvosto yhtyy kannanottoon. Todettiin, että Vesikon pukuhuoneissa ei 
ole riittävästi tilaa. Yksin pyörätuolilla liikkuva pystyy toimimaan avustajan kanssa, 
mutta kaksi ei enää. Päätetään, että pyydetään liikuntapalveluja selvittämään 
olisiko pesutilaan järjestettävissä lisätilaa tai jokin muu erillinen tila pyörätuolien 
käyttäjille.  
 
3) Parafest 
Merkitään tiedoksi, että Parafest järjestetään ensi vuonna 17. – 19.8.2022. 

https://www.joensuuncurling.fi/
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Vammaisneuvosto § 52 14.10.2021 

 
4) Kuhasalon kierroksen palaute 
 
Esille tuotiin mm. seuraavat huomiot: Reitillä jyrkkä mäki Kalmonkatiskaan, jossa 
vaikea nousta. Eroosiota on tapahtunut eri kohdissa, mm. Kuhamajalta poispäin 
Kalmonkatiskaan. Reitillä oleville poluille oli noussut paikoin juurakkoa. Polun 
keskellä pääsee useimmiten liikkumaan hyvin. Useassa kohtaa voi joutua 
väistämään juurakkoa tai muita esteitä polun reunaan, jolloin pehmennyt reuna voi 
antaa periksi. Polun reunoilla voi olla myös jyrkkä pudotus. Kierroksella kävi esille, 
että kunnostustarpeesta oltiin tietoisia ja nämä asiat todettiin kierroksella. 
Palautteita annettiin tehdyn kierroksen aikana tarkemmin eri kohdista reittiä.  
 
Rakennelmien esteettömyydestä todettiin, että Kalmonkatiskaan ei pääse sisälle 
esteettömästi. Kalmonkatiskan ikkunaluukut pitäisi saada hakasilla kiinni. 
Turvallisinta olisi että olisi esim. aurinkopaneelilla toimiva valaistus sisällä ja 
ulkona.  
 
Vammaisneuvosto toteaa lisäksi, että Kuhasalon reitin varrella oli hyvät, korkeat 
penkit ja niitä oli riittävästi. Ulkona oleville tulipaikoille oli hyvä pääsy. Hyvä, että 
esteettömiä reittejä ja alueita rakennetaan. 

 
5) Ministeriön vierailu 27.10. Joensuussa 
Päätettiin, että vammaisneuvoston puheenjohtaja Liisa Karvinen osallistuu 
tilaisuuteen. 
 



Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 46, § 47, § 48, § 49, § 50, § 51, § 52 
 
MUUTOKSENHAKUKIELTO 
 

Muutoksenhakukielto ja peruste: 
 
Päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa, jolloin kuntalain (10.4.2015/410) 136 §:n nojalla tästä 
päätöksestä ei saa tehdä oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta.


